
Saksprotokoll fylkestinget - 16.06.2021 

Vi er nå i en situasjon der vi skal utforme ny fylkestingssal i det nye fylkesbygget. I dag 
gjennomføres de fleste fylkesting etter klasseromsmodellen (når det ikke er digitalt) i et 
konferanserom. Dersom man ser på verdens parlamenter er det flere typer oppsett av 
parlamentene. Den britiske, konfronterende, hvor man sitter overfor hverandre. Alltingsmodellen 
hvor man sitter i ring. Hestesko/Halvsirkelmodellene som er hovedregelen i konsensusbasterte 
demokrati og til slutt klasseromsmodellen som er kjent fra de kommunistiske land som Russland 
og Kina, hvor man tradisjonelt skal lytte til lederskapet fra podiet. 

Spørsmål til fylkesordføreren: 

Hvilken fleksibilitet har vi for utformingen av oppsettet av ny fylkestingssal i fylkesbygget i Bergen? 

Hvilket oppsett mener fylkesordføreren egner seg best i en formannskapsmodell?» 
 
Svar frå fylkesordføraren: 
 
I PS 91/2018 vart rom og funksjonsprogrammet for det nye fylkeshuset vedteke med føringar for 
utforming av fylkestingssalen. I programmet går det fram av krava at rommet må utformast slik at 
det også kan nyttast till anna møteverksemd som seminar og konferansar når det ikkje er 
fylkesting. Basert på dette programmet vart det gjennomført ein pris- og designkonkurranse. 
Denne gjekk over i ein samspelsfase sommaren 2019, der designet vart optimalisert og låst 
gjennom 50-60 brukarmøter. Slik som illustrasjonane under viser, er fylkestingsalen utforma som 
eit amfi med ein romleg flat del framme for møteleiar, sekretariat og talarstol. Bakarst i amfiet er 
det ein publikumsdel som kan inngå som del av salen ved annan bruk av rommet.  

 

  
 

Byggestart blei vedteken i PS 34/2019 og kontrakt vart signert hausten 2019. Bygget er nå ferdig 
detaljprosjektet og under oppføring. Å gjera større endringar på designet for fylkestingsalen no er 
difor svært krevjande og kostbart. Sjølv mindre endringar vil vere kostnadsdrivande for prosjektet. 

 

 


